

Printing and Scanning Quick Start

[Jacobs University Members](#) have access to university-wide follow-me printing and scanning devices using their Campuscard.

To print, you can either use the provided **Qpilot software** or use standard operating system mechanisms, with constraints. Please follow the appropriate [Printing HowTo](#).

Printing is free for business purposes of [Jacobs University Employees](#) and costs real money (not meal plan points) for private purposes of all [Jacobs University Members](#).

Scanning documents is free. If you scan documents, you'll get a link to download a PDF.

 DO NOT REMOVE YOUR CAMPUSCARD PREMATURELY!

Please see [Introduction of JACOBS network printing and scanning](#) for details.

[Mitglieder der Jacobs Universitys](#) können mit ihrer Kampuskarte universitätsweit Druck- und Scanstationen benutzen.

Zum Drucken benutzen Sie bitte entweder die bereitgestellte **Qpilot Software** oder nutzen die Standardmethoden Ihres Betriebssystems, letzteres erfordert das Beachten von Rahmenbedingungen. Bitte lesen Sie weiter bei einem der für Sie zutreffenden [How Tos regarding Printing](#).

Drucken ist kostenlos für betriebliche Belange von [Jacobs University Mitarbeitern](#) und kostet Geld (nicht aus der Mealplan-Börse) für private Zwecke aller [Jacobs University Mitglied](#).

Scannen von Dokumenten ist kostenlos, nach dem Scannen erhalten Sie eine Email mit einem Link zum Herunterladen des erzeugten PDFs.

 NEHMEN SIE IHRE KAMPUSKARTE NICHT ZU FRÜH AUS DEM KARTENLESER!

Weitere Details erfahren Sie unter [Introduction of JACOBS network printing and scanning](#).